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ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych (242.) 
w dniu 22 lipca 2015 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o finansach publicznych (druk senacki 
nr 1009, druki sejmowe nr 3574 i 3637).



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Kazimierz 
Kleina)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Otwieram posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów 

Publicznych.
Witam pana ministra i osoby mu towarzyszące, witam 

wszystkich członków naszej komisji.
Przedmiotem naszego posiedzenia jest rozpatrzenie 

ustawy o zmianie ustawy o finansach publicznych.
Ta ustawa została skierowana przez marszałka do naszej 

komisji w celu jej rozpatrzenia. Ustawa jest krótka, mam 
więc nadzieję, że nie będzie wymagała jakichś szczegól-
nych analiz i że łatwo będzie nad nią pracować.

Czy w posiedzeniu uczestniczą osoby prowadzące dzia-
łalność lobbingową w rozumieniu prawa? Nie.

Panie Ministrze, w takim razie proszę o krótką pre-
zentację…

Aha, czy są uwagi do porządku naszego posiedzenia ze 
strony senatorów? Nie ma.

Panie Ministrze, bardzo proszę o omówienie ustawy 
i jej celowości, a także poinformowanie, dlaczego w tak 
szybkim trybie nad nią procedujemy.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Artur Radziwiłł:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Powstała z poselskiego projektu ustawa o zmianie 

ustawy o finansach publicznych przewiduje wprowadzenie 
Bankowego Funduszu Gwarancyjnego do grupy jednostek 
objętych stabilizującą regułą wydatkową. Ma to związek ze 
stanowiskiem Komisji Europejskiej, Dyrekcji Generalnej 
Eurostat. Stanowisko dotyczące tego, iż BFG powinien 
być klasyfikowany jako jednostka zaliczana do sektora 
instytucji rządowych i samorządowych, zgodnie z zasadami 
ESA 2010, zostało przekazane pismem z dnia 15 września 
2014 r. i w efekcie w roku 2014 Główny Urząd Statystyczny 
dokonał reklasyfikacji BFG do sektora instytucji rządowych 
i samorządowych.

Wprowadzenie BFG do grupy jednostek objętych kwotą 
wydatków, jednostek objętych stabilizującą regułą wydat-
kową jest uzasadnione z uwagi na cel reguły, jakim jest 
oddziaływanie na możliwie najszerszy zakres jednostek 
sektora instytucji rządowych i samorządowych, w szcze-

gólności tych mogących w istotny sposób obciążać wynik 
sektora instytucji rządowych i samorządowych, oraz w kon-
tekście systemowej istotności tego podmiotu w związku 
z ryzykiem, jakie wypłaty gwarantowane środków stanowią 
dla stabilności finansów publicznych.

Na etapie projektowania reguły stwierdzono, że bez 
szkody dla stabilizacji finansów publicznych z jej zakresu 
można wykluczyć jedynie wydatki unijne oraz wydatki 
jednostek niemających zdolności do generowania wy-
sokich deficytów. Ponieważ jednak, z uwagi na ostatnie 
zmiany w zakresie jednostek klasyfikowanych w sektorze 
instytucji rządowych i samorządowych, zakres jednostek 
będących w sektorze, a nieobjętych regułą poszerzył się, 
uzasadnione jest wprowadzenie BFG do zakresu jednostek 
objętych regułą.

Mając na uwadze te przesłanki, Ministerstwo Finansów 
oraz Rada Ministrów w stanowisku, które jeszcze przez 
rząd nie zostało przyjęte, pozytywnie ocenia przedłożony 
projekt poselski. A dlaczego jest ważne – skoro już ten 
projekt się pojawił – żeby szybko go procedować? Żeby 
mieć jasność prawną przy układaniu budżetu na rok 2016, 
żeby było już jasne, że zmiany wprowadzane tą ustawą 
zostały uwzględnione.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Biuro Legislacyjne, Panie Dyrektorze.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Nie mam uwag o charakterze legislacyjnym do tej 

ustawy.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Pani prosi, żeby 

pan to jeszcze powtórzył do mikrofonu.)
Nie mam uwag o charakterze legislacyjnym do tej 

ustawy.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Otwieram dyskusję.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
I pytania, oczywiście.
Pan senator przewodniczący Bierecki.

(Początek posiedzenia o godzinie 12 minut 04)
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(Senator Grzegorz Bierecki: Przychody nie są…)
Nie.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czy są inne uwagi, wnioski o charakterze legislacyjnym 

do ustawy? Nie ma.
W takim razie składam wniosek o przyjęcie ustawy 

bez poprawek.
Czy są inne wnioski? Nie ma.
Kto jest za przyjęciem ustawy bez poprawek? (4)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Ustawa została zaakceptowana bez poprawek.
Na senatora sprawozdawcę… Kto z senatorów chciał-

by przedstawić to jeszcze w dniu dzisiejszym? Nie widać 
chętnych…

Senator Sitarz, proszę bardzo. Jest zgoda.
Dziękuję bardzo panu ministrowi, dziękuję panu.
Zamykam posiedzenie.

Senator Grzegorz Bierecki:
Dziękuję bardzo.
Mam tylko pytanie o sposób ustalania wyniku finan-

sowego Bankowego Funduszu Gwarancyjnego. W jaki 
sposób ten wynik jest kształtowany, czy on jest oparty 
wyłącznie na wydatkach bankowego funduszu, czy też na 
saldzie, aktywach i pasywach?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę bardzo.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Artur Radziwiłł:
Tak, tutaj chodzi o wydatki, przy układaniu budżetu na 

kolejny rok istotne będą prognozowane wydatki funduszu 
w przyszłym roku…

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 12 minut 09)
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